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Raadsinformatiebrief 
Uitgave: nr. 133 
22 december 2023 
 
 
Beste leden van de gemeenteraad, 
 
Met deze openbare Raadsinformatiebrief van de gemeente Son en Breugel informeren wij u over 
actuele ontwikkelingen op de diverse gemeentelijke beleidsterreinen. De onderwerpen zijn bedoeld 
om er kennis van te nemen. De aard van de onderwerpen is zodanig, dat bespreking tijdens een 
politieke avond en/of besluitvorming in de gemeenteraad op dit moment niet aan de orde is.  
 
In deze Raadsinformatiebrief komen de volgende onderwerpen aan bod: 
 
1. Resultaat uitvoering subsidieregeling compensatie energiekosten 
2. Vrijwilligerspenning 2024 
3. Nieuw duurzaamheidsbeleid 
4. Naheffing Attero 2015-2017 
5. Stand van zaken participatiebeleid en participatieverordening 
6. Voortgang Breugel Bruist! 
7. Onderhoud Kunstobjecten in de buitenruimte 
8. Stand van zaken herinrichting park/bos ten noorden van Sonniuspark 
 

Voor nadere informatie kunt u contact opnemen met de bij het onderwerp genoemde behandelend 
medewerker.  
 
De volgende Raadsinformatiebrief ontvangt u over 4 weken op vrijdag 19 januari 2024, tenzij er dan 
geen onderwerpen zijn om over te berichten.  
 
Met vriendelijke groet, 
Het college van burgemeester en wethouders, 
 
De secretaris,     De burgemeester, 
Jeroen Wesselink    Suzanne Otters-Bruijnen 
 
 
1. Resultaat uitvoering subsidieregeling compensatie energiekosten  
De energieprijzen zijn sinds 1 januari 2022 fors gestegen. Verenigingen en maatschappelijke 
organisaties merken de gevolgen van de hoge energieprijzen. Door de stijgende energiekosten kan 
de toegankelijkheid van activiteiten onder druk komen.  
We willen dat onze verenigingen en maatschappelijke instellingen zich kunnen blijven inzetten voor 
de gezondheid van onze inwoners en de leefbaarheid van ons dorp. Ze zijn van onschatbare waarde 
voor de samenleving en moeten voor iedereen toegankelijk blijven.   
Om verenigingen en organisaties financieel te ondersteunen hebben wij op 4 juli 2023 een 
Subsidieregeling compensatie energiekosten lokale maatschappelijke organisaties Son en Breugel 
2023 vastgesteld. Met deze regeling geven we uitvoering aan de motie van de gemeenteraad “Samen 
de winter door en op naar een energie zuinige toekomst”.  
Lokale maatschappelijke organisaties konden een subsidieaanvraag indienen voor compensatie van 
de gestegen energiekosten over de periode oktober 2022 tot en met maart 2023. De regeling is 
gesloten per 1 oktober 2023.  
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Uitvoering en resultaten subsidieregeling 
Lokale maatschappelijke organisaties in Son en Breugel, waarvan wij dachten dat zij een eigen 
energiecontract hebben, zijn door ons persoonlijk per mail geïnformeerd over de gemeentelijke 
subsidieregeling en de rijksregeling SPUK NEAS (Specifieke uitkering noodfonds energie 
amateursportverenigingen). Daarnaast hebben we berichten geplaatst op onze social media kanalen 
en op onze website. 
De regeling SPUK NEAS is bedoeld om amateursportverenigingen eenmalig gedeeltelijk te 
compenseren voor de gestegen energiekosten. Deze regeling konden verenigingen aanvragen via de 
gemeente.  
Aanvragen van de gemeentelijke subsidie was mogelijk van 13 juli tot 1 oktober 2023.  
 
Drie lokale maatschappelijke organisaties hebben aanspraak gemaakt op onze subsidieregeling 
energiecompensatie. Twee aanvragen hebben wij beoordeeld aan de hand van de gemeentelijke 
regeling en beide voldeden aan de voorwaarden. Eén aanvraag hebben we via de SPUK NEAS van het 
Rijk ingediend. 
Het gaat dan om de volgende organisaties: 

• Stichting Hobby-, Ontmoeting- en Informatiecentrum (HOi-Huis)  

Gevraagd en toegekend bedrag: € 2.914,10 

• Stichting Gemeenschapsvoorzieningen Gentiaan (Braecklant) 

Gevraagd en toegekend bedrag € 5.000,00 

• Stichting H.T.C. Son 2000 

Gevraagd bedrag via SPUK NEAS € 1.017,04 (nog in behandeling bij het Rijk) 
 
Verduurzaming 
Met het bieden van een compensatie voor de maanden van de winter 2022-2023 hebben we 
voorkomen we dat verenigingen en organisaties drastische maatregelen moesten nemen. Maar 
daarmee is het probleem van stijgende energiekosten naar de toekomst natuurlijk niet voldoende 
opgelost. Het is belangrijk dat onze verenigingen en organisaties energiebesparende maatregelen 
gaan nemen om hun energierekening structureel te verlagen.  
Energiebesparing is een goed middel om de energiekosten laag te houden. Wij wijzen organisaties 
daarop. Met het aanvragen van de subsidie compensatie energiekosten heeft de aanvrager 
aangegeven bereid te zijn mee te werken aan het verduurzamen van het energieverbruik van de 
accommodatie. Bij de aanvraag moest een overzicht worden bijgevoegd van getroffen maatregelen 
om de accommodatie te verduurzamen of een verklaring waarin de bereidheid werd uitgesproken 
mee te werken aan het treffen van de maatregelen (duurzaamheidsscan). 
Inmiddels voeren we gesprekken met het bestuur van het HOi-Huis om te kijken op welke manier we 
ondersteuning kunnen bieden aan de verduurzaming van het pand. Voor het huidige pand van 
Braecklant zijn er, naast spaarzaam te zijn met het energieverbruik, weinig energiebesparende 
mogelijkheden. Met de nieuwbouw van Braecklant realiseren we een energieneutraal pand (ENG).  
 
 Portefeuillehouder: Jelle de Jong 

Behandelend medewerker: Jacqueline Kremer, telefoon 06-21226208 
 
2. Vrijwilligerspenning 2024  
In oktober hebben we een oproep gedaan om kandidaten voor te dragen voor de Vrijwilligers-
penning 2024. Dat heeft tot meerdere kansrijke voordrachten geleid. De inzet van alle voorgedragen 
kandidaten is sowieso te waarderen en iedere vrijwilliger zet zich op zijn of haar eigen manier in voor 
de samenleving. De een is actief in een voorgrondpositie, de ander houdt zich meer op de 
achtergrond. Dat maakt een vergelijking ieder jaar weer lastig. Het was dan ook niet eenvoudig om te 
besluiten aan wie we de Vrijwilligerspenning 2024 toekennen. Maar na alles in overweging te hebben 
genomen, zijn we tot een besluit gekomen.  
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De naam van de ontvanger van de Vrijwilligerspenning 2024 maken wij op een later moment 
kenbaar. De raad ontvangt begin 2024, in de aanloop naar het moment van uitreiking, – onder 
embargo – een afschrift van het persbericht.  
 
 Portefeuillehouder: Suzanne Otters-Bruijnen 

Behandelend medewerker: Hans Verheul, telefoon 06-43160765 
 
3. Nieuw duurzaamheidsbeleid 
We hebben ambitieuze doelstellingen op het gebied van klimaat en duurzaamheid. De afgelopen 
jaren zijn we al hard aan de slag met het realiseren van deze doelstelling. Op dit moment is er geen 
overkoepelend duurzaamheidsbeleid meer. Het huidige duurzaamheidsbeleid liep van 2016 tot 2020. 
Voor 2021 en 2022 hebben we een uitvoeringsagenda opgesteld. In de uitvoeringsagenda is met de 
raad afgesproken om in 2023 te komen met een nieuw duurzaamheidsbeleid. We zijn dit jaar gestart 
met het opstellen van nieuw duurzaamheidsbeleid.  
 
Waar staan we 
Duurzaamheid komt terug in veel beleid, uitvoering en regelingen van de gemeente. De afgelopen 
weken hebben we geïnventariseerd wat we al doen en waar de kansen liggen. De komende tijd 
zetten we dit om naar nieuw overkoepelend beleid. Dit doen we door invulling te geven aan de 
volgende vijf pijlers: 1) Circulariteit; 2) Energie; 3) Klimaatadaptatie; 4) Biodiversiteit; 5) Gezonde 
leefomgeving  
 
Hoe gaan we verder? 
Begin 2024 gaan we met de raad in gesprek. De raad wordt dan meegenomen in hoe we ervoor staan 
en wat de komende jaren op ons afkomt. Ook gaan we ophalen wat de raad belangrijk vindt in het 
nieuwe duurzaamheidsbeleid. Vervolgens betrekken wij ook de inwoners en vragen we wat zij 
belangrijk vinden. Deze informatie nemen we mee om de ambitie, doelstellingen en activiteiten te 
bepalen. Uiteindelijk hopen we in het 2e kwartaal van 2024 het nieuwe duurzaamheidsbeleid aan de 
raad voor te leggen. 
 
 Portefeuillehouder: Steven Grevink 

Behandelend medewerkers: Jade van der Linden, telefoon 06-48052949 en Floris Schoots,  
telefoon 06-34607635 

 
4. Naheffing Attero 2015-2017 
Op vrijdag 24 maart 2023 hebben we de raad geïnformeerd via een raadsinformatiebrief van de 
Vereniging van Contractanten Afvalsturing Brabant over de uitspraak in de cassatieprocedure inzake 
naheffing van Attero voor de jaren 2015-2017. De Hoge Raad heeft het vonnis van het Gerechtshof 
vernietigd en de uitkomst van de Arbitrage II bekrachtigd. Voor de voorgeschiedenis en de uitspraak 
van de Hoge Raad verwijzen we u naar de eerder gestuurde raadsinformatiebrief (e-mail van griffie, 
24-03-2023). 
 
Als gevolg van de uitspraak van de Hoge Raad moest de Metropoolregio Eindhoven (MRE), als 
rechtsopvolger van de Samenwerkingsregio Eindhoven (SRE), afgerond 6,6 miljoen (inclusief rente en 
btw) betalen. De MRE heeft dit bedrag voorgeschoten, in afwachting van een besluit over de 
verdeling tussen gemeenten. Alle gemeenten hebben gezamenlijk 50% van het bedrag op basis van 
tonnages voorgeschoten aan de MRE, zodat de MRE geen geld hoefde ophalen op de kapitaalmarkt. 
Voor Son en Breugel gaat dit om een bedrag van € 117.637,-. Dit bedrag is gedekt vanuit de 
voorziening in de jaarrekening 2022. 
Op 20 december 2023 heeft het AB van de MRE besloten over het verdelingsvraagstuk van de kosten. 
Er is besloten om, conform het juridische advies van AKD, de verdeling te baseren op de grondslag 
van tonnages op basis van inwoners.   
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Voor Son en Breugel betekent dit dat we € 235.274,- moeten betalen aan de MRE, minus het al 
voorgeschoten bedrag. In de jaarrekening 2022 is een voorziening getroffen van € 147.973,-. De 
meerkosten dekken we door de voorziening afval en verwerken we in de jaarrekening van 2023. 
 
 Portefeuillehouder: Jan Boersma 

Behandelend medewerker: Jorrit Visee, telefoon 06-36091788 
 
5. Stand van zaken participatiebeleid en participatieverordening 
Wij willen de betrokkenheid van inwoners bij de besluitvorming van de gemeente vergroten. In het 
bestuursakkoord is afgesproken om helder te maken wat burgerparticipatie inhoudt en een nieuwe 
participatieverordening op te stellen.      
 
Om te komen tot participatiebeleid hebben wij in mei kennisgenomen van de Keuzenotitie 
Participatieproces, waarbij een vijftal varianten de revue zijn gepasseerd. Deze keuzenotitie 
beschrijft 5 verschillende manieren, waarmee het participatiebeleid voor de gemeente Son en 
Breugel gemaakt kan worden. Deze keuzenotitie hebben wij met de raad gedeeld. Tijdens een 
adviserende sessie hebben wij de raad gevraagd naar de voorkeur voor een variant en 
aandachtspunten. In een oordeelsvormende sessie in november heeft de raad zich uitgesproken over 
ons voorstel, dat uitging van de variant “meninggevende inwoner”. Vanuit onder andere de 
financiële context ingegeven, heeft de raad als oordeel gegeven om te gaan werken met een andere 
variant, namelijk de variant “geïnformeerde inwoner”.  Wij hebben daarop – met instemming van de 
raad – ons voorstel teruggetrokken. 
 
Variant de “Geïnformeerde inwoner”  
Het proces van de “geïnformeerde inwoner” ziet er als volgt  uit: 

 
 
Wij gaan starten met het participatieproces, zoals opgenomen in de variant geïnformeerde 
inwoner.  Het uit te voeren proces moet in 2024 leiden tot vastgesteld participatiebeleid en -
verordening.    
  
Vervolg proces  
Na besluitvorming door het college halen we via een interactieve sessie met ambtenaren en een 
interactieve sessie met een afvaardiging van diverse georganiseerde adviesgroepen uit verschillende 
domeinen input op om het participatiebeleid en de verordening vorm te geven.   
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Dit concept beleid leggen we na vaststelling door het college, volgens de inspraakverordening van de 
gemeente Son en Breugel, ter inzage. Inwoners kunnen deze periode hun mening op dit concept 
beleid en verordening kenbaar maken. Deze verwerken we in de definitieve stukken die wij 
vervolgens aan de raad voorleggen.     
   
Het proces dat we tot nu toe hebben doorlopen, met de stappen die we nog moeten nemen, ziet er 
als volgt uit:   

 
Financiën 
Beleid opstellen en daarbij een proces met inwonerbetrokkenheid uitvoeren, vraagt om een 
investering van middelen. Deze middelen zijn opgenomen in de begroting 2023 en 2024. Dit budget 
lijkt toereikend te zijn voor het gekozen proces en wordt mogelijk alleen beperkt overschreden. Als 
dit het geval is, verantwoorden wij dit bedrag in de eerste berap van 2024. 
 
 Portefeuillehouder: Steven Grevink 

Behandelend medewerker: Annemarie Robesin, telefoon 06–28314063 
 

6. Voortgang Breugel Bruist!  
Wij informeren de raad periodiek over de planning en voortgang van de nieuw te bouwen 
multifunctionele accommodatie De Bongerd en in algemene zin over de stand van zaken Breugel 
Bruist!  
 

 

 
 

Planning en voortgang multifunctionele accommodatie De Bongerd: 
Bouwplaatsinrichting en sloop: 

• De aannemer heeft de bouwplaatsinrichting voltooid en het werkterrein is 
afgebakend met bouwhekken. 

• De sloop van de oude sporthal is succesvol afgerond en voltooid. 
Omgevingsvergunning: 

• Er zijn geen bezwaren ingediend tegen de aangevraagde omgevingsvergunning 
voor de bouwactiviteiten. 

Planning en vervolg werkzaamheden aannemer: 

• Deze maand vinden grondwerkzaamheden plaats, samen met de voorbereidingen 
voor het funderingswerk. 

• In 2024 start de bouw van de funderingen, waarvan de geschatte duur drie tot vier 
weken is. 

• Na de voltooiing van de funderingen, begint de bouw van de begane grondvloer en 
de staalconstructie, met een verwachte duur van ongeveer drie maanden. 

• Na deze fase transformeert de bouwplaats van een zandvlakte naar een 
volwaardig gebouw met een dak. 

• Daarna volgen installaties, gevelbekleding, dakbedekking en verdere afwerking. De 
prognose is dat De Bongerd aan het eind van 2024 gereed is. 
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• De ingebruikname van de sporthal is gepland voor het eerste kwartaal van 2025. 
Informatie-avond: 

• In het voorjaar van 2024 organiseren wij een informatie-avond voor huurders, 
gebruikers van de nieuwe accommodatie, de directe omgeving en omwonenden. 

• Tijdens deze bijeenkomst geven wij onder andere een 3D-presentatie om een 
beeld te schetsen van het gebouw en de buitenruimte. 

Nieuwsbrieven bewoners en omgeving: 

• Wij stellen de bewoners en de raad per brief (respectievelijk deze 
raadsinformatiebrief) op de hoogte van de voortgang van de nieuw te bouwen 
multifunctionele accommodatie De Bongerd. 

 

 

 
 

De Bongerd: financiën 

• De vertraging van afgelopen halfjaar door het Flora en Fauna onderzoek heeft 
geleid tot verhoogde bouwkosten als gevolg van prijsontwikkelingen in de 
bouwsector, waarbij de indexeringkosten van de Pellikaan voor de bouw van de 
Bongerd een belangrijke factor zijn. Hierdoor zijn bijkomende kosten ontstaan, 
zoals een verlenging van de huurperiode voor de blaashal, extra exploitatiekosten 
en mogelijk hogere honoraria voor adviseurs. De situatie wordt nauwlettend 
gevolgd. 

 

 

De Bongerd: tijdelijke huisvesting 

• De exploitatieovereenkomsten van het oude Vestzaktheater en blaashal moeten 
verlengd worden, waarbij we rekening houden met extra kosten voor de huur en 
exploitatie.  

• Voor de nieuwe Bongerd wordt nog een nieuwe exploitatieovereenkomst 
opgesteld. 

• Vanuit de badmintonvereniging is medio juli 2023 een Woo-verzoek ingediend en 
medio augustus 2023 afgehandeld. De gevraagde stukken zijn verstuurd. We zijn in 
gesprek met de verenigingen over het gebruik van de blaashal.  

 

  

Aanpak openbare ruimte 

• Het Programma van Eisen wordt voltooid in het vierde kwartaal van 2023. 

• Het definitieve ontwerp is uiterlijk in het tweede kwartaal van 2024 klaar. 
Gedurende deze periode blijven wij de raad infomeren. 

• De technische uitwerking van het ontwerp wordt afgesloten in het vierde kwartaal 
van 2024.  

• De werkzaamheden in de openbare ruimte vangen aan in het eerste kwartaal van 
2025. 

 

 

Woningbouw 

• De raad is op 27 maart en 8 mei 2023 geconsulteerd over het beoogde concept 
woningbouwplan. Er is draagvlak gegeven aan de woningbouwopzet, inclusief 
parkeren. Wij hebben inmiddels ingestemd met het concept woningbouwplan.  

• Op 15 november 2023 heeft de eerste omgevingsdialoog plaats gevonden, waarbij 
het concept woningbouwplan is gepresenteerd. De omwonenden die naar deze 
inloopbijeenkomst zijn gekomen waren over het algemeen tevreden met het 
gepresenteerde plan. Er zijn enkele suggesties gedaan, die in januari 2024 met het 
werkteam worden besproken. Het resultaat hiervan presenteren we aan en 
bespreken we met de omwonenden tijdens de geplande 2e dialoogavond (eind 
februari 2024). Na afronding van de omgevingsdialoog en eventueel daaruit 
voortkomende aanpassingen van het concept woningbouwplan, is pas sprake van 
het definitieve eindplan. 
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• Woonstichting ‘thuis werkt als realisator aan het hierbij horende ‘residuele 
grondbod’. 

 
Toelichting kleuren:  

 
= volgens planning 

 
=  vraagt extra aandacht 

 
= Situatie is zorgelijk 

 
 Portefeuillehouder: Jelle de Jong 

Behandelend medewerker: Ralph Thijssen, tel. 06 54 75 06 66 
 

7. Onderhoud Kunstobjecten in de buitenruimte 
Het afgelopen jaar hebben we groot onderhoud aan een aantal kunstobjecten in de buitenruimte 
uitgevoerd.  
 
Het gaat om de volgende kunstwerken:  

 
De Muzen                                         De Wachters                                     Ingesneden ronding 
 
De volgende kunstwerken staan komend jaar op de planning: 
1. De Parachutist 
2. Blauwe zitelement 
3. Prins van Krutjesgat 
4. Toren Omroep Brabant 
 
Meer informatie over de kunstwerken (o.a. locatie en benodigde onderhoudswerkzaamheden) is 
opgenomen in het ‘Beheerplan beeldende kunst in de openbare ruimte 2022-2031’ (pdf, 602 kB) 
(beeldvormende sessie, 7 april 2022) 
 
 Portefeuillehouder: Jan Boersma 

Behandelend medewerker Dirk van Riel, telefoon 06-30082987 
 
8. Stand van zaken herinrichting park/bos ten noorden van Sonniuspark 

Reeds vanaf 2019 bestaat het voornemen om het huidige park ten noorden van de woonwijk 
Sonniuspark te herinrichten tot park/bos. Dit om een bijdrage te leveren aan een meer 
gebruiksvriendelijk park/bos en de gemeentelijke klimaatdoelen (onder andere het planten van 2000 
bomen en het aanbrengen van twee grote waterpartijen).  
Na een participatietraject met een delegatie vanuit bewoners van de nieuwe woonwijk is een plan 
bedacht dat gereed was voor uitvoering.  

https://sonenbreugel.notubiz.nl/document/11340548/1
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Het verkrijgen van de noodzakelijke vergunningen heeft voor vertraging van de uitvoering gezorgd. 
Dit najaar is uit overleg met de Delta Rhine Corridor (DRC) gebleken dat het beoogde plan voor een 
gedeelte niet door kan gaan. 

De vertraging van de uitvoering 
Er zijn drie vergunningen noodzakelijk voor de realisatie van het beoogde hernieuwde park/bos. Een 
ontgrondingsvergunning van de provincie, die na veel vertraging vanwege de uitgebreide procedure, 
in 2022 is verkregen. Verder een watervergunning van Waterschap De Dommel en een 
omgevingsvergunning van de gemeente voor de aanleg van het park/bos. De aanvragen voor deze 
vergunningen zijn nog in behandeling. 

Delta Rhine Corridor  
Medio 2023 is de DRC gekomen met de plannen voor de aanleg van ondergrondse leidingen ten 
behoeve van klimaat, economie en energielevering. De daarvoor benodigde reserveringsstrook loopt 
deels over de huidige Rotterdam Rijn pijpleidingen die dwars door Noord Brabant lopen en ook door 
het huidige park ten noorden van Sonniuspark.  
De plannen zijn dit najaar ambtelijk besproken met de DRC en hebben gevolgen voor het 
herinrichtingsplan voor het park/bos. Hieruit is gebleken dat de aan te houden, dwars door het park 
gelegen, veiligheidsstrook is vastgelegd op 70 meter. Daarop mag niet worden gebouwd, mogen 
geen diep wortelende bomen worden geplant en geen waterpartijen worden aangelegd. Deze 
“harde” begrenzing betekent nogal wat voor de realisatie van het park/bos. 

De gevolgen van de nieuwe veiligheidsstrook 
Het gevolg van deze 70 meter begrenzing is dat we het huidige ontwerp voor het inrichtingsplan niet 
meer volledig kunnen uitvoeren, maar moeten aanpassen aan wat wel kan. Formeel betekent dit dat 
de verleende ontgrondingsvergunning van de provincie niet meer klopt met de uit te voeren 
werkzaamheden. De aanvragen voor een watervergunning en een omgevingsvergunning voor de 
aanleg van het park/bos moeten opnieuw worden ingediend en getoetst. 

Met het ingenieursbureau, dat de voorbereidingen en uitvoering begeleidt, hebben we afgesproken 
dat overlegd gaat worden met de vergunningverlenende instanties om te bezien of met een 
aanpassing van het plan alsnog vergunning kan worden verleend. Dat zal begin 2024 plaatsvinden. 
Als de mogelijkheden duidelijk zijn bespreken we met de participatiegroep vanuit Sonniuspark de 
beoogde aanpassingen. Hopelijk kunnen we dan snel voortgang boeken zodat we tot uitvoering 
kunnen overgaan. 

 Portefeuillehouder: Jelle de Jong 
Behandelend medewerker: Henk van der Wal, telefoon 06-27068449 


